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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Egy dunaújvárosi hitelfelvétel ellentmondásai. Hogyan
lehetséges ez? 2. rész" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A dunaújvárosi önkormányzat gazdálkodása hosszú ideje problémás. Rossz, vagy be nem fejezett
kivitelezések,  évek óta  húzódó ígérgetések és a közvagyon elherdálása keseríti  a  városban élők
hétköznapjait.

Az önkormányzat  vezetése  nemrég egy újabb fejezetet  nyitott  ebben  a  történetben,  hiszen  egy
másfél milliárd forintos hitelfelvételt igényeltek, mely összeget már be is építették a költségvetésbe,
melyet el is fogadott az önkormányzat.

Jogos  aggodalom merül  fel  a  hitelfelvétellel  kapcsolatban.  Egyrészt  hónapok  óta  nem kapunk
tételes beszámolót arról, hogy mire is akarja költeni a városvezetés ezt az összeget, másrészt mind
az  önkormányzat,  mind  pedig  a  kormányzat  homlokegyenest  mást  mond  annak  kapcsán,  mire
fogják és mire lehet felhasználni a hitelt.

A város legutóbbi közgyűlésén az önkormányzati képviselőnkkel közösen érdeklődtünk afelől, hogy
mire is kívánják költeni ezt a pénzösszeget. Tételes kimutatást nem kaptunk.

Idéznék Dunaújváros Megyei Jogú város 2019. március 21-i nyílt ülésének jegyzőkönyvéből. Dr.
Sürü Renáta jegyzőasszony a hitelfelvétellel kapcsolatos kérdésre válaszul többek között ezt adta:

„A mi hitelállományunk működésre vonatkozik, azt a célt szolgálja, hogy a város működtetése 
folyamatos legyen. Tehát itt konkrét feladatokat meghatározni nem tudunk, és esetleg még a 
kérdésére válaszolva a kormányzati engedély még nem érkezett meg, annak ügyintézése 
folyamatban van.”



A válaszból tehát kiderül, hogy:

- az önkormányzat a hitelt az önkormányzat működésére kívánja fordítani és nem 
fejlesztésekre

- a kötelező kormányzati engedély még nem érkezett meg, annak ügyintézése folyamatban 
van.

(A jegyzőkönyv hivatalos leirata itt olvasható: https://dunaujvaros.hu/doc/30602)

2019.  április  1-jén  a  Parlamentben  szóbeli  kérdéssel  fordultam  a  Belügyminisztériumhoz  a
hitelfelvétellel kapcsolatban. A felszólalásomban aggodalmamat fejeztem ki a pénzügyi tranzakció
kapcsán, mire Pogácsás Tibor államtitkár úrtól megdöbbentő választ kaptam.

Az államtitkári választ pontosan idézném:

“...az újbóli eladósodás megakadályozása érdekében valóban vezettünk be szabályokat, amely 
szabályok pontosan rögzítik, hogy milyen esetben vehet fel egy-egy település, egy-egy 
önkormányzat hitelt. Csak abban az esetben vehetnek fel az önkormányzatok hitelt, ha az nem 
működési célú, tehát csak fejlesztési célra, és ha a költségvetésükből megállapítható, hogy a hitel 
visszafizetése garantált.

Dunaújváros egyébként nem nyújtott még be hitelfelvételi kérelmet, így jelen pillanatban nem tudjuk
megmondani azt, hogy milyen célra kíván a város hitelt felhasználni.” 

Pogácsás Tibor államtitkár úr válaszából tehát kiderül, hogy:

- kizárólag fejlesztési célú hitelfelvétel lehetséges az önkormányzatok számára, mely szöges 
ellentéte annak a válasznak, melyet Dunaújváros jegyzője, Dr. Sürü Renáta adott

- Dunaújváros önkormányzata még be sem adta a hitelfelvételi kérelmet annak ellenére, 
hogy a város költségvetésében már szerepel a megigényelt összeg

(Az államtitkári válasz itt megtekinthető:

https://www.parlament.hu/egy-kepviselo-adatai?
p_auth=TNL9wcEf&p_p_id=pairproxy_WAR_pairproxyportlet_INSTANCE_9xd2Wc9jP4z8&p_p
_lifecycle=1&p_p_state=normal&p_p_mode=view&p_p_col_id=column-
1&p_p_col_count=1&_pairproxy_WAR_pairproxyportlet_INSTANCE_9xd2Wc9jP4z8_pairAction
=%2Finternet%2Fcplsql%2Fogy_naplo.naplo_szoveg%3FP_CKL%3D41%26p_uln
%3D64%26p_felsz%3D281%26p_szoveg%3D%26p_stilus%3D)

Tisztelt Miniszter úr!

A dunaújvárosi városvezetés a rájuk bízott közvagyonnal az elmúlt években sem bánt jól. Elég itt a
botrányosan kivitelezett közvilágításra, vagy a Modern Városok Program során beígért,  de nem,
vagy csak alig teljesített ígéretekre gondolni.

A jelenlegi  hitelfelvétellel  kapcsolatos  anomáliák  még  inkább  okot  adnak  az  aggodalmakra  és
rámutatnak a város bizonytalan pénzügyi helyzetére.
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Kérdezem tehát a Miniszter Urat ismét:

Megérkezett-e már az önkormányzattól a hitelkérelem?

Engedélyezték-e a hitelfelvételt a városnak?

Amennyiben engedélyezték vagy tervezik engedélyezni, milyen jogcímen kap(ott) a város hitelt?
Az önkormányzat állítása szerint működésre kérték, önök azt mondták, arra nem lehet.

Amennyiben  engedélyezték  vagy  tervezik  engedélyezni,  milyen  szakmai  megfontolásból
engedélyeznek  vagy  engedélyeztek  hitelfelvételt  egy  olyan  városnak,  amelynek  a  vezetése
felelőtlenül gazdálkodott eddig is város pénzével?

Dunaújváros, 2019. augusztus 08.

Tisztelettel,

Pintér Tamás

országgyűlési képviselő
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